
Zápisnica z videokonferenčného zasadnutia Snemu SAV dňa 24. 9. 2020 od 9:30 hod. 

 

Prítomní: podľa prezenčnej listiny 

Neprítomní ospravedlnení: L. Hluchý, M. Koóš, L. Jurányi 

Neprítomní neospravedlnení: O. Križanová,  M. Valachovič, M. Pekník, K. Pieta, M. Dobeš 

Prizvaní: členovia Predsedníctva SAV, vedúca sekretariátu predsedu SAV, zástupcovia referátu pre 

komunikáciu a médiá, zástupcovia odborových organizácií pôsobiacich na pôde SAV 

 

Program: 

1. Otvorenie 

2. Voľba pracovných komisií 

3. Kontrola plnenia uznesení Snemu SAV 

4. Informácia o aktuálnej situácii SAV 

5. Dodatok č. 1 k Volebnému poriadku Snemu SAV 

6. Harmonogram volieb predsedníctva SAV pre funkčné obdobie 2021 – 2025 

7. Rôzne 

8. Záver 

 

K bodu 1 

Videokonferenčné zasadnutie snemu, ktorého forma bola vyvolaná opatreniami počas koronakrízy, 

otvorila o 9:30 a ďalej viedla predsedníčka snemu Z. Kusá. Privítala členov Snemu SAV, členov P SAV 

a pozvaných hostí.  

 

K bodu 2 

Do pracovných komisií boli na návrh výboru Snemu SAV navrhnutí členovia výboru z dôvodu časovej 

úspornosti tejto procedúry. Keďže člen výboru R. Passia, navrhnutý do mandátovej komisie mal 

popoludní povinnosti, bol k nemu navrhnutý náhradník M. Chochol.  

Snem schválil nasledujúce zloženie pracovných komisií: 

Mandátová komisia: M. Kadúc, Ľ. Košťál, R. Passia (+ M. Chochol) 

Návrhová komisia: Ľ. Kľučár, F. Gömöry, Z. Bartošová 

Zapisovateľ: J. Gálik 

Overovateľ: K. Nemoga 

 

K bodu 3 

V rámci kontroly plnenia uznesení snemu Z. Kusá konštatovala, že dve uznesenia z júna 2018 (č. 3, 4) 

majú odporúčací charakter, ďalšie uznesenia (č. 5, 7 z 28. 4. 2020) sú v plnení. Snem zobral kontrolu 

plnenia uznesení na vedomie (uznesenie č. 1). 

 

K bodu 4 

S informáciou o aktuálnej situácii v SAV vystúpil predseda akadémie P. Šajgalík. Začal s informáciou 

o pandémii v SAV. Najzložitejšia situácia je so zahraničnými doktorandmi. Z ubytovne na Royovej je 

pre nich vytvorená karanténna ubytovňa, problémom však často je nedostatočná disciplína 

doktorandov. Apeloval na dodržiavanie pravidiel, hlavne cez riaditeľov školiacich pracovísk. Ďalší 



problém týkajúci sa zahraničných doktorandov z tretích krajín sú ťažkosti so získavaním víz. Rokovania 

s MZV tento problém potvrdili, no je tu vôľa vo výnimočných prípadoch SAV pomôcť, treba sa obrátiť 

na P SAV. Ďalšou témou bola finančná pomoc, ktorá má prísť na Slovensko z EÚ. Na jej čerpanie sa 

pripravuje Národný integrovaný reformný plán, v ktorom jednou z oblastí je aj veda, výskum 

a inovácie. Tento pracovný materiál je už aj verejne dostupný. Súčasťou dokumentu sú strategické 

politiky, jednou z nich je aj efektívnejšie riadenie vedy, výskumu a inovácii. Súčasťou tohto riadenia má 

byť založenie Inštitútu inovačnej politiky a Slovenského inštitútu technológii a inovácií. Ďalším bodom 

je aj transformácia SAV a  rezortných inštitúcii, čo bolo aj odporúčaním Rady EÚ pre SR za rok 2019. 

Dokument ďalej plánuje reformu financovania a nové nástroje pre podporu vedy a inovácií. Je záujem 

vytvoriť jednu veľkú zastrešujúcu grantovú agentúru. Ďalším bodom je stratégia lákania mozgov zo 

zahraničia. SAV je s programom SASPRO2 uvádzaná ako pozitívny príklad. Nakoniec je to posilnenie 

zdrojov na výskum a inovácie – celková finančná potreba by pre roky 2021 - 2026 mala byť 2,5 mld 

EUR, čo by pre SAV bola dobrá správa. P. Šajgalík informoval o žiadosti výboru Snemu SAV na zvolanie 

spoločnej porady všetkých riaditeľov z troch OV s členmi komôr snemu, aby sa mohli prediskutovať 

rozdielne závery z porád jednotlivých OV k mzdovej reforme. Predseda SAV požiadal o chvíľu strpenia, 

poveril podpredsedov pre jednotlivé OV, aby sa pokúsili nájsť  kompromisné riešenie, ktoré potom 

predložia na spoločnej porade. P. Šajgalík sa vyjadril k uzneseniam, hlavne k prehodnoteniu projektu 

pavilónu spoločenských vied. P SAV zazmluvnilo OZ Utópia, ktoré robilo prieskum k riešeniu areálu na 

Patrónke. Záverečnú správu z tohto prieskumu P SAV najprv spracuje a vezme na vedomie, a potom  

bude realizovať jej verejnú prezentáciu. Až potom môže byť vyhlásená architektonická súťaž. Zatiaľ 

však nie sú alokované finančné zdroje na realizáciu takýchto plánov. COVID kríza spôsobila aj to, že 

firma ktorá mala záujem o Kramáre sa odmlčala. Prostriedky z predaja by mali byť využité hlavne na 

financovanie pavilónu spoločenských vied. Stále to však je na programe dňa a keď sa to podarí, mohla 

by sa vyhlásiť architektonická súťaž s realistickým koncom. Na záver P. Šajgalík konštatoval, že 

východiská rozpočtu SAV na budúci rok sú trochu nižšie ako tento rok, 83 (2021) vs. 85 miliónov (2020). 

Tam však nie sú zahrnuté kapitálové výdavky. Mali by byť v rovnakej výške ako minulý rok, cca 560 tisíc 

EUR, P SAV uvažuje aj o žiadosti o investičné prostriedky na opravu budov.  

Po vystúpení predsedu SAV otvorila Z. Kusá diskusiu. Prvou otázkou bolo či bude mať SAV možnosť sa 

k národnému investičnému plánu vyjadriť (F. Gömöry).  P. Šajgalík odpovedal, že materiál zatiaľ nie je 

vo finálnej podobe, jediný zástupca za vedu, a tým aj za SAV, je tam štátny tajomník Ľ. Paulis. J. Koppel 

doplnil, že SAV navrhla investičné priority, bolo potrebné ich odôvodňovať, no zatiaľ nemá spätnú 

väzbu. Platí to, že kapitálové výdavky sa nedávajú do kapitoly, ale budú ich prideľovať na investičné 

akcie. Z. Kusá sa pýtala, či by sme nemali začať s architektonickou súťažou na projekt pavilónu 

spoločenských vied, aby sme už mali projekt pre schvaľovanie peňazí. J. Koppel odpovedal, že výsledok 

súťaže nie je projekt na schvaľovanie. P. Šajgalík uviedol, že máme stavebné povolenie, ktoré 

udržujeme pri živote, je tu stále možnosť budovu čiastočne modifikovať formou žiadosti o zmenu 

stavby pred dokončením. Preto držíme stavebné povolenie a zároveň chceme vyhodnotiť správu od 

Utópie a rozhodnúť o architektonickej súťaži. Pracujeme v obidvoch paralelných líniách – držíme 

pôvodné stavebné povolenie, a keď prijeme správu OZ Utópia, môžeme vyhlásiť architektonickú súťaž. 

Otázka tiež je, koľko stojí taká súťaž. Podstatnou úlohou zostáva získať finančné prostriedky na 

realizáciu investícií. MF SR nám pravdepodobne peniaze nedá, a musíme si zohnať peniaze sami 

(predajom Kramárov). Ak by sme stavebné povolenie zrušili, tak by sme museli začať od začiatku.  B. 

Lášticová uviedla, že 3. oddelenie nechce budovu podľa starého projektu. Položila otázku, či je to teraz 



tak, že P SAV považuje obe alternatívy, architektonickú súťaž a stavebné povolenie, za rovnocenné. P. 

Šajgalík odpovedal, že tú architektonickú súťaž plánuje P SAV ako úlohu od snemu. F. Simančík uviedol, 

že P SAV malo rozpracované plány na výstavbu, počítalo so zámenou majetkov. Po vyslovení 

nespokojnosti s projektom areálu spoločenských vied pristúpili k príprave architektonickej súťaže. 

Úmysel bol, aby z architektonickej súťaže vzišiel kompromis, ktorý by zachoval stavebné povolenie 

s možnosťou modifikovať existujúci návrh tak, aby vyhovoval 3. OV. Aby do prípravy bola zapojená aj 

verejnosť, bolo oslovené OZ Utópia. Finalizáciu participatívneho procesu skomplikovala COVID kríza. P 

SAV si vyžiadalo záverečnú správu od OZ Utópia, na jej základe vytvorí podklady pre potenciálne 

vyhlásenie architektonickej súťaže. Tieto závery prerokuje P SAV na októbrovom zasadnutí. 

Momentálne máme dosť informácií na to, aby sme vedeli spraviť zadanie, odprezentujeme ho 

akademickej verejnosti a vyhlásime súťaž. Stále sa bude skúmať možnosť či sa nedá použiť existujúce 

stavebné povolenie. Na investičné stavby žiadame MF SR aj samosprávny kraj o financie, ale 

najpravdepodobnejšie je získať peniaze z vlastných zdrojov. Akokoľvek súťaž dopadne, my nejaký 

pavilón postaviť musíme. M. Morovics nastolil otázku, či jestvujúci projekt pavilónu je modifikovateľný 

v koncepcii riešenia celého areálu. R. Passia žiadal dotiahnuť záležitosť s OZ Utópia do konca, mali by 

sme od seba z praktických dôvodov oddeliť problematiku areálu a pavilónu a vytvoriť urbanistický 

materiál, ktorý nám tu chýba. Upozornil, že bola vytvorená Kontrolná rada areálu, ktorá sa nikdy 

nezišla, aj keď do P SAV boli predkladané návrhy, ktoré by patrili do kompetencie tejto rady (napr. 

vjazd automobilov do areálu, parkovanie).  

K. Iždinský upriamil pozornosť na peniaze, ktoré majú prísť na Slovensko. Je to jedinečná šanca na 

kvalitatívnu zmenu. SAV by mala byť proaktívna. Môžeme z ústavov spraviť Max Planck, najmime 

riaditeľov z Max Plancka, a posuňme sa dopredu, nech prinesú novú kvalitu. Ideme prijímať zákon 

o transformácii, keď nebudeme nič žiadať, tak nič nedostaneme, nedostaneme štátnu sféru do tlaku. 

Vyzeráme ako unavení, ako by nám chýbala chuť a ambície. Možno však existujú plány o ktorých 

nevieme. P. Šajgalík protirečil, že nie sme bez ambícií, len sa snažíme v tejto nejasnej situácii robiť čo 

sa dá. Dal do pozornosti materiál, ktorý vznikol na pôde americkej obchodnej komory a bude 

prerokovaný na MF. Hovorí sa v ňom o tom, kde chceme vidieť Slovensko v roku 2030. Sú tam tri 

nástroje – vzdelávanie (vrátane vedy), podnikanie a investície, a život. Tento podklad dostal do rúk aj 

predseda vlády a prezidentka. Iniciatív je viacero a SAV sa ich aktívne zúčastňuje. Ďalšou z iniciatív je, 

aby na Slovensku nebolo 36 univerzít, ale stačili by dve, v Bratislave a v Košiciach za aktívnej účasti 

SAV. Hlásime sa aj k účasti na zmene vysokoškolského zákona. Nereferujeme o týchto aktivitách, kým 

nemajú nejaký praktický výstup. K. Nemoga upozornil, že by sme mali byť dynamickejší aj v Sneme 

SAV. Po ukončení diskusie predniesla návrhová komisia návrh uznesenia, ktoré bolo snemom 

schválené (uznesenie č. 2).  

K bodu 5  

Z. Kusá uviedla dôvody, prečo je potrebný dodatok k Volebnému poriadku Snemu SAV. V roku 2018 

sme schválili volebný poriadok (ktorý zatiaľ nebol použitý) a bol zverejnený s chybným číslovaním 

odsekov. Na opravu chybného číslovania netreba schválenie snemom, to sa dá spraviť jednoducho 

opravou. Pri kontrole sa však zistilo, že medzičasom prišlo k nepresnostiam v odkaze na Štatút SAV, 

pretože ten sa medzitým novelizoval, a niektoré články na ktoré sme odkazovali, majú dnes iné 

číslovanie. Takéto opravy už musia byť schválené snemom. Zmeny sú len technického charakteru, 

obsah dokumentu sa dodatkom nemení. Ďalším návrhom výboru snemu je, aby sa názov dokumentu 



Volebný poriadok uvádzal s veľkým písmenom. Po zdôvodnení Z. Kusá otvorila diskusiu. J. Sedlák 

požiadal, aby sa tento dokument dostal na WEB SAV do správnej kolónky Dokumenty SAV. Z. Kusá 

odpovedala, že táto požiadavka sa už rieši. Diskusia pokračovala debatou o uvádzaní veľkých písmen 

v dokumentoch (J. Zajonc, K. Nemoga, Ľ. Kľučár, Z. Kusá). Prevládol názor, že pri uvádzaní plného názvu 

sa píše veľké písmeno (napr. Snem SAV), pri neúplnom názve malé písmeno (snem). Toto však 

nepodlieha hlasovaniu, ide o technickú poznámku. Po ukončení diskusie prebehlo hlasovanie po 

komorách. Dodatok bol 74% väčšinou schválený. Návrhová komisia predniesla návrh uznesení, ktoré 

boli schválené (uznesenia č. 3 a č. 4).  

K bodu 6 

Z. Kusá uviedla Harmonogram volieb do P SAV. Upozornila na nové časti, ktoré súvisia s novelou 

volebného poriadku. Zasadnutia a prezentácie kandidátov na komorách sú teraz nepovinné. Právomoc 

komôr sa tým nepotláča, pretože pri hlasovaní v sneme sa rešpektuje hlasovanie komory, len sa tým 

šetrí čas a zjednodušuje proces. V diskusii sa J. Zajonc pýtal, čo to je nepovinnosť komory, pre koho 

platí? Čo ak má o prezentáciu záujem kandidát a komora ho nemá? Z. Kusá odpovedala, že kandidát 

sa má možnosť prezentovať sa na sneme. Je to nepovinné pre obe strany. B. Lašticová argumentovala, 

že je dôležité, aby v komore mohla prebehnúť diskusia. Z. Kusá sľúbila zorganizovať zasadnutie 

komory. Konštatovala, že aj napriek povinnej prezentácii na komore nedošlo v minulosti ku konsenzu. 

M. Chochol navrhol, aby termín zasadnutia komôr nebol súčasťou schvaľovaného dokumentu, nakoľko 

tieto sú nepovinné. Ľ. Kľučár doplnil, že predtým boli v harmonograme aj termíny zasadnutia komôr, 

pretože to bola súčasť volieb. Z. Kusá uviedla, že je to ústretový krok voči kandidátom, aby si mohli 

vopred prispôsobiť svoje pracovné plány. Ďalším návrhom bolo nahradiť dátum zasadnutia komôr 

intervalom dátumov (J. Zajonc. F. Gömöry), a to 11. - 13. 1. 2021. Harmonogram bol s týmto 

pozmeňovacím návrhom schválený. Návrhová komisia predniesla návrh uznesenia, ktoré bolo taktiež 

schválené (uznesenie č. 5).  

K bodu 7 

V rôznom K. Gmucová upozornila na chaos v dokumentoch na WEB SAV. Ani vkladanie dokumentov 

na WEB Snemu SAV nefunguje vždy podľa predstáv. Podala návrh uznesenia smerujúceho k vyriešeniu 

tohto problému, ktoré bolo schválené (uznesenie č. 6). D. Michniak sa pýtal na prísľub P SAV, že pri 

výkonovom financovaní bude ústavom ich zlepšenie výkonov zohľadnené vo financovaní. Z. Kusá 

pripomenula, že v sneme neprešiel návrh, aby sa percento za akreditáciu vo výkonovom financovaní 

postupne znižovalo. D. Michniak sa opýtal, či nejestvuje možnosť urobiť tak aspoň z fondu P SAV. J. 

Koppel odpovedal, že P SAV hľadá algoritmus ako ústavy motivovať.  

K bodu 8 

Z. Kusá poďakovala prítomným za účasť a organizátorom videokonferenčného pripojenia za 

logistickú podporu a pomoc a o 11:23 ukončila zasadnutie Snemu SAV. 

V Košiciach 1. 10. 2020 

Zapísal: J. Gálik 

Overil: K. Nemoga       Zuzana Kusá 

  predsedníčka Snemu SAV 

 



Uznesenia prijaté na zasadnutí Snemu SAV dňa 24. 9. 2020 

 

Uznesenie č. 1 

Snem SAV berie na vedomie kontrolu plnenia uznesení Snemu SAV. 

 

Uznesenie č. 2 

Snem SAV berie na vedomie informáciu o aktuálnej situácii v SAV prednesenú predsedom SAV P. 

Šajgalíkom.  

 

Uznesenie č. 3 

Snem SAV schvaľuje Dodatok č. 1 k Volebnému poriadku Snemu SAV.  

 

Uznesenie č. 4 

Snem SAV ukladá predsedníčke Snemu SAV zabezpečiť zverejnenie úplného znenia Volebného 

poriadku Snemu SAV upraveného v zmysle schváleného Dodatku č. 1. 

 

Uznesenie č. 5 

Snem SAV schvaľuje Harmonogram volieb predsedníctva SAV pre funkčné obdobie 2021 – 2025. 

 

Uznesenie č. 6 

Snem SAV zaväzuje P SAV zabezpečiť aktualizáciu základných dokumentov SAV a ich správne 

umiestnenie na webovom sídle SAV. Termín: 15. október 2020. 

 

 

 


